



FOR CONSULTATIONS AND
FINANCIAL POLICIES

مقياس للاستشارات والسياسات المالية MIQYAS FOR CONSULTATIONS AND FINANCIAL POLICIES

وضوح مالي. قبل القرار. | Financial clarity. Before the decision.



About Us

MIQYAS is an advisory-led finance partner that helps businesses build, improve and digitize their finance function.

We work with companies that need stronger financial foundations, clearer reporting and cash-flow visibility, better controls and processes, connected digital finance, and experienced CFO-level support for important business decisions.

Our role is not simply to produce reports. We help management understand where the business stands, identify what requires attention, and build the financial capability needed for the next stage.

من نحن

مقياس شريك استشاري مالي يساعد الشركات على بناء وتطوير ورقمنة وظائفها المالية.

نعمل مع الشركات التي تحتاج إلى أسس مالية أقوى، ووضوح أكبر في التقارير والتدفقات النقدية، وضوابط وعمليات أكثر فاعلية، وربط رقمي للوظيفة المالية، إلى جانب دعم على مستوى المدير المالي لاتخاذ القرارات المهمة.

ولا يقتصر دورنا على إعداد التقارير، بل نساعد الإدارة على فهم موقع الشركة المالي، وتحديد ما يتطلب الاهتمام، وبناء القدرة المالية اللازمة للانتقال إلى المرحلة التالية.



— OUR STORY

Our name.

Our logo.

Our story.

— قصتنا

اسمنا.

شعارنا.

قصتنا.

Miqyas (مقياس) means a measure, a gauge, a standard by which something is understood and assessed. The five rising pillars in our logo represent the financial journey of a business.

مقياس يعني المعيار والأداة التي يُقاس ويُفهم بها كل شيء، وتمثل الأعمدة الخمسة المتصاعدة في شعارنا الرحلة المالية لأي منشأة.



ESTABLISH التأسيس

Build reliable financial foundations.
بناء أسس مالية موثوقة.



CLARIFY التوضيح

Understand the true financial position.
فهم الوضع المالي الحقيقي.



STRUCTURE الهيكلية

Introduce discipline, governance and control.
إدخال الانضباط والحوكمة والرقابة.



MEASURE القياس

Track performance, digitize visibility and anticipate what comes next.
تتبع الأداء، ورقمنة الرؤية، وتوقع ما هو قادم.



DECIDE القرار

Turn financial insight into confident decisions.
تحويل الرؤى المالية إلى قرارات واثقة.



— Our role is to identify where a business stands today and help build the next stage.
دورنا هو تحديد موقع الشركة اليوم، ثم مساعدتها على بناء المرحلة التالية. —

What We Provide: Four Solution Pathways

ما نقدمه: مسارات الحلول الأربعة



MIQYAS Foundation | الأساس المالي

- Accounting structure, bookkeeping support where required, bank reconciliations, month-end close, data quality and reliable financial foundations.
- تنظيم المحاسبة، دعم مسك الدفاتر عند الحاجة، التسويات البنكية، الإقفال الشهري، جودة البيانات وبناء أسس مالية موثوقة.



MIQYAS Control | الرقابة المالية

- Management reporting, cash-flow visibility, budgeting, forecasting, KPI dashboards, profitability analysis, policies, procedures and internal controls.
- التقارير الإدارية، وضوح التدفقات النقدية، الميزانيات والتوقعات، مؤشرات الأداء، تحليل الربحية، السياسات والإجراءات والضوابط الداخلية.



MIQYAS Digital Finance | المالية الرقمية

- Connected finance processes, dashboards, automation, workflow improvement, monitoring and practical AI-enabled applications where they add measurable value.
- ربط العمليات المالية، لوحات المتابعة، الأتمتة، تحسين سير العمل، المراقبة، وتطبيقات الذكاء الاصطناعي العملية عندما تحقق قيمة قابلة للقياس.



MIQYAS CFO Advisory | استشارات المدير المالي

- Financial planning, funding, valuation, restructuring, investor and bank readiness, growth decisions, expansion and executive financial decision support.
- التخطيط المالي، التمويل، التقييم، إعادة الهيكلة، الجاهزية للمستثمرين والبنوك، قرارات النمو والتوسع ودعم القرارات المالية للإدارة التنفيذية.

— Digital Finance, AI & AccountAI

— المالية الرقمية، الذكاء الاصطناعي، و AccountAI



MIQYAS helps businesses move from fragmented, manual finance processes toward a more connected digital finance function. We identify where technology can genuinely improve visibility, control and efficiency — from dashboards and workflow automation to practical AI-enabled processes in finance and operations. Through our official partnership with AccountAI, MIQYAS can support clients with an integrated digital finance platform covering relevant areas of accounting, operations, assets and payroll/HR, while MIQYAS remains responsible for the advisory, implementation, training and business interpretation around the system.

تساعد مقياس الشركات على الانتقال من العمليات المالية المتفرقة واليدوية إلى وظيفة مالية أكثر ترابطًا ورقمنة. نحدد أين يمكن للتقنية أن تحقق تحسناً فعلياً في الوضوح والرقابة والكفاءة، من لوحات المتابعة وأتمتة سير العمل إلى تطبيقات عملية مدعومة بالذكاء الاصطناعي في المالية والعمليات. ومن خلال الشراكة الرسمية مع AccountAI، تستطيع مقياس دعم العملاء بمنصة مالية رقمية متكاملة تغطي المجالات ذات الصلة مثل المحاسبة والعمليات والأصول والرواتب والموارد البشرية، مع بقاء مقياس مسؤولة عن الجانب الاستشاري والتنفيذ والتدريب وتفسير المعلومات لخدمة القرار.

— **Built for businesses that are ready to move forward.**

For those who need more than accounting.

— **ضمنت للشركات المستعدة للمضي قدماً.**
لمن يحتاجون أكثر من مجرد محاسبة.



Startups
الشركات الناشئة

Building the right financial foundation and preparing for growth or investment.

بناء الأساس المالي الصحيح والاستعداد للنمو أو الاستثمار.



Growing SMEs
الشركات الصغيرة والمتوسطة في مرحلة النمو

Strengthening reporting, cash flow, controls, systems and management visibility.

تعزيز التقارير والتدفقات النقدية والضوابط والأنظمة ووضوح المعلومات للإدارة.



Established Businesses
الشركات القائمة

Improving financial performance, governance, digitization and strategic decision support.

تحسين الأداء المالي والحوكمة والرقمنة ودعم القرارات الاستراتيجية.



Founders, Investors & Leadership Teams
المؤسسون والمستثمرون وفرق الإدارة

Providing financial insight for funding, valuation, restructuring, growth and major decisions.

تقديم الرؤية المالية اللازمة للتمويل والتقييم وإعادة الهيكلة والنمو والقرارات الرئيسية.

— How We Work: Diagnose First

We do not start by selling a predefined package. We start by understanding the business: its financial setup, reporting, cash position, processes, controls, systems and management needs. From there, we identify the main gaps, priorities and opportunities, then define the right combination of financial support, digitization and advisory. Pricing and scope are tailored after the financial diagnostic.

— كيف نعمل: التشخيص أولاً

لا نبدأ ببيع باقة محددة مسبقاً. نبدأ بفهم الشركة: هيكلها المالي، التقارير، وضع السيولة، العمليات، الضوابط، الأنظمة واحتياجات الإدارة. بعد ذلك نحدد أهم الفجوات والأولويات والفرص، ثم نصمم المزيج المناسب من الدعم المالي والرقمنة والاستشارات. يتم تحديد النطاق والأتعاب بعد التشخيص المالي.



Leadership

القيادة

MIQYAS is led by Founder & Managing Director, Mohamed Feras Al Midani, a finance leader and advisor with more than 20 years of experience across finance leadership, CFO-level responsibilities, transformation and executive decision support. His experience spans technology, construction, retail and advisory, with practical exposure to cash flow, reporting, restructuring, ERP and systems implementation, funding, strategic planning, governance, growth and performance management. MIQYAS combines this executive finance experience with a flexible advisory model designed around the needs and stage of each business.

يقود مقياس المؤسس والمدير العام محمد فراس الميداني، وهو قائد ومستشار مالي بخبرة تتجاوز 20 عامًا في القيادة المالية ومسؤوليات المدير المالي والتحول ودعم القرارات التنفيذية. تمتد خبرته عبر قطاعات التكنولوجيا والإنشاءات والتجزئة والاستشارات، وتشمل التدفقات النقدية، والتقارير، وإعادة الهيكلة، وتنفيذ أنظمة تخطيط الموارد والأنظمة المالية، والتمويل، والتخطيط الاستراتيجي، والحوكمة، والنمو وإدارة الأداء. وتجمع مقياس بين هذه الخبرة التنفيذية ونموذج استشاري مرن يتم تصميمه وفق احتياجات كل شركة ومرحلتها.



Why MIQYAS

Finance should do more than record the past. It should help shape what comes next.

لماذا مقياس

يجب أن تقوم المالية بأكثر من تسجيل الماضي.
يجب أن تساعد في تشكيل ما هو قادم.



Better visibility — Know where the business stands financially.

Better control — Strengthen cash management, processes and accountability.

Better efficiency — Reduce manual work through structured processes, automation and connected finance.

Better decisions — Use financial insight to support growth, funding, investment and strategic choices.

وضوح أفضل — معرفة الموقع المالي الحقيقي للشركة.

رقابة أفضل — تعزيز إدارة السيولة والعمليات والمساءلة.

كفاءة أفضل — تقليل العمل اليدوي من خلال العمليات المنظمة والأتمتة والربط الرقمي.

قرارات أفضل — استخدام الرؤية المالية لدعم النمو والتمويل والاستثمار والقرارات الاستراتيجية.

Start with a Financial Diagnostic.

Understand the current stage. Identify the key gaps. Define the next right move.

ابدأ بالتشخيص المالي.

افهم المرحلة الحالية. حدد الفجوات الرئيسية. عرّف الخطوة الصحيحة التالية.



+974 66226670



info@miqyas-consulting.com



www.miqyas-consulting.com



الدوحة, قطر | Doha, Qatar

